
glasilo šmarske komune in njenih organizacij
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To številko Novega Oboo tv. 1 ja posvečamo v največ ji meri naj
močneje, mu delovnemu kol.ktivu v občini, steklarni "Boris 
Aidrič" v Rogaški Slatini. Steklarna sc naglo razvija in da 
j. poseben p-čat kraju. Ob njej razfce nova steklarska šola, 
ki vzgoje, mlade steklarske strokovnjake. Skoda, da nismo 
uspeli dobiti podrobnejših podatkov o šoli, o njenem raz
voju, ki ima ugodne pogoje. Uporno, da bomo o t_m lahko 
spregovorili v prihodnji številki.

Delovnemu kolektivu steklarne žvlino obilo proizvodnih us
pehov in zadovoljstva.! <z \

Postopoma, nameravamo podrobno opisati življenje v d v lovnih 
kolektivih še po ostaiih krajih, po vaseh in šolah. Vsebi
ne ITovuga Obsotelja naj bo dobrodošla vsem bravcem, ki bo
do tako gl obl jv spoznave li živi j. njcT^ komuni, prav tako 
ne.j uspv šno uporabljajo to v šolah, kjer bodo tudi učenci 
lahko n šli marsikatero zanimivo novico. Kraj-vn. organi
zacije oŽjDL, s.indik lne podružnico, mladinske organizacije , 
in šole, naročite se n* glasilo komune ir. njenih org aniza
cij ter širite Novo Obsotelje, da ga bo bralo čim. več ob
čanov .

Vsem bravcvia lep pozdrav ! "Novo Obsotelje"
Omarje pri J.. Is ah

p.p. 6
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0 ROGAŠKI SLATINI 
/zapisek za naše šolarje/

Robaška Slatina ni samo svetovno zdravilišče, znano po vrel
cih zdravilne kisle vode, nego tudi po krasni okolici in zna 
menitih izdelkih steklarne, ki nosi ime velikega revolucio
narja, narodnega heroja, Borisa Kidriča.

Izletniki in gostje prihajajo v Rogaško Slatino z železnico 
preko Grobelnega ali iz Hrvatskega preko Zaboka. Pred krat
kim je stekla tudi proga preko Kumrovca in Podčetrtka do Str 
Stranja. Še lepše zveze so z avtobusi iz Ljubljane, Celja, 
Zagreba, Maribora in Bizeljskega, da si v pičlih urah v lepi 
kotlini Rogaške Slatine.

Okolico obdajajo na severu gozdnati hribi in griči Gabernika 
Boča, Hrastovca in Plešivca, na vzhodu Donačka gora in na ju 
bu Rudnica.

Na severu slikovite kotline so zdravilni vrelci kisle vode. 
Pičlih lo minut od tržiške šole, sedanje II.osnovne šole,slo 
ni ob vzhodnem pobočju Trojiškega hriba pod pokopališčem 
hišica-Knežec - dom pokojnega univ.profesorja in književnika 
Franca Kidriča in njegovega sina - revolucionarja Borisa Ki
driča, katerega smo prav pred 9«leti za vedno izgubili. Od 
leta 1927, ko je bila zgrajena v dolini steklarna, je priha 
jal sem 15~letni Boris na.počitnice k svojemu očetu na Kne- 
žec in se "malu seznanil in povezal z naprednimi steklarji. 
Ustanovili so partijsko celico v steklarni, kamor je prina
šal mladi Boris napotke, jih poučeval,jih poučeval, bodril 
in hrabril za revolucionarno delo. Sam je tiskal propagand
no ,_radivo, skrit v cerkvenem stolpu kriševske cerkve. Ze 
naslednje leto je bila v steklarni organizirana in izvedena 
4.mesečna delavska stavka, v kateri so dosegli steklarji 
svoje pravice. Propagandne letake so raznašali delavci - par 
tijci po ..osednjevi Šmarju pri Jelšah, Pristavi, Emi in Pod
četrtku in celo pre o Sotle na Hrvatsko.

Delavsko gibanje se je noa voastvom prve partijske celice, 
katere član je bil mladi Boris Kidrič, kljub policijskim pret 
njara in kaznim, močno razgibalo. Ustanovili so delavsko prus 
vetno društvo Svoboda, kjer so imeli igre, tamburaški zbor 
in predavanja. Prvega maja 192? je govoril na sestanku trbo
veljski revolucionar Franc Klopčič, brat pesnika čileta»Klop 
čiča, katerega "Plamteči okovi" so prodrli globoko v delavske 
duše.
Steklarji so dosegli svoje popolne pravice šele po osvoboditvi 
in leta 195o je prvi delavski svet prevzel v .pravljenje svo
jo steklarno.
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Doba okupac.je tudi ni prizanesla Rogaški Slatini. Zdravili
šče je kar zamrlo, saj so oclptljali in izselili mnogo za
vednih družin steklarjev, naprednih kmetov, učiteljev in 
zdraviliških uslužbencev. Zaprli io prvih sedem komunistov, 
ki so jih po mučenju izpustili v jeseni. Ti niso odm hali z 
delom. Začeli so zbirati hrano, sanitarni material, stroje, 
papir in obleko in vspostavili zvezo s Ptujem in Kozjanskim. 
Prva javka je bila na Takaleah v gostilni ob prehodu želez
nice čez c e s .v o pri Rogatcu. Od tam se je preselila h Kodri
ču naa steklarno, nato pa v Kamenee. Aktivisti so se ostaja
li v hlevih, kleteh in v .ozdu pod Knežeem, širili so lite
raturo OF in zbirali članarino. V bližnjem Rogatcu 30 zapleni 
nili marca 1942 prvih 2? pušk in 7 zabojev minicije ter to 
odposlali partizanom. Nemci so nato zaprli steklarja tov, 
Puflerja in Škorjanca, katera so kmalu ustrelili v Celju.
Tako se je začelo ilegalno delo in zbiranje partizanov na 
Boču. Tam so se domači partizani priključili slavnemu pohodu 
XIV. divizije preko Sladke gore, Ponikve in Dramelj na Paški 
Kozjak. Na Boču so še ohranjeni ostanki skrivališč in prvih 
bolnic za Plešivcem, kamor sta hodila zdravit ranjence šmar 
ski in slatinski zdravnik.

Zadnja leta vojne so bili zdraviliški hoteli zasedeni od nem 
škega vojaštva, ranjencev ter vermgnšaftarjev. Ljudi so go
nili na pravo tlačansko delo pri kopanju strelskih jarkov, 
zapirali in odvažali v taborišča vse, kar je bilo malo slo
vensko. Pred koncem so se umikali skozi kraj napprej nemšku
tarji , preseljeni Nemci, za njimi pa bežeči ustaši, ki so 
ropali in požigali kot nekdaj Turki.

Za težko pričakovano svobodo v Rogaški Slatini so žrtvovali 
svojo kri stoteri ustreljenci in obešenci, interniranci in za 
zaporniki, katerim je postavljen časten spomenik pred vho
dom v zdravilišče in na pokopališču v Kostrivnici.

Revolucionarju Borisu Kidriču pa so postavili steklarji ob 
vhodu v steklarno bronast kip in vzdidali dve plošči padlim 
steklarjem. Steklarna in II. osnovna šola, obe ponovno nosi
ta ime "Boris Kidrič".

F.K.

GOoTltibE NA VIRSTANJU

že dolga leta ni bilo na Virstanju gostilne, čeprav slovi 
pokrajina po dobri vinski kapljici in ljubkih priročnih le
potah . Kmetijsko gospodarstvo "Jelšingrač.", ki ima tam svo
je največje vinograde, bo 29»aprila letos odprlo gostišče. 
Občani, v prvomajski dneh obiščite Virštanj!
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NEKAJ BESED O STEKLARNI 
ROGAŠKIVSLATIBI

Gospodarski razvoj
V letu 1961 je bil dosežen v steklarni "Boris Kidrič" porast 
celotnega dohodka za 2o.1% napran letu 1960. S tem je stek-: 
lama izvršila svoj družbeni plan z 8.8%, kljub temu da v 
letu 1961 ni povečala svojih kapacitet in prav tako ni zapo- 
sljevala novih delavcev, temveč je imela 3% povprečno manj 
zaposlenih kot prej. To povečanje celotnega dohodka pa je 
močno vplivalo tudi na porast narodnega dohodka, tako da na
rodni dohodek znaša 1,o3o.000.- din na zaposlenega, kar je 
290.000,- din več na poedinca kot lansko leto. Ker smo na 
eni^strani dosegli večji narodni dohodek, na drugi strani pa 
znižali materialne stroške, je prav tako narastel čisti do
hodek steklarne in sicer za 2o5•000.000.- din. Zaradi tega 
so se povečali tudi osebni dohodki članov kolektiva za '
38.5%« Iz omenjenih dejstev je razvidno, da to povečanje oe 
se'onih dohodkov ni bilo negospodarsko, kajti steklarni je 
os ;alo za lastne potrebe 15o% več sredstev kot prejšnje leto.

Steklarna^je svoj - proizvode produjala na domačem in inozemj 
s kem tržišču-. Svoj izvoz je povečala za 17%, prodajo na do
mačem trgu pa za 33%*

Za leto 1962 je steklarna postavila nov družbeni plan, ki je 
lo% nad realizacijo v letu 1961, a nad realizacijo leta 196o 
pa 33%* V letu 1962 bo sledil nadaljnji porast izvoza, ki 
je planiran 2o% višje, kot je' bil lansko leto ustvarjen. Pr
vi trije meseci letošnjega leta kažejo, da je novi družbeni 
plan stvarno postavljen in je tudi v tem tromesečju dosežen, 
prav tako pa se novi plan izvoza giblje v mejah postavljene
ga.

Perspektiva podjetja:

Zadnje povečanje kapacitet se je v"steklarni izvršilo v letu 
1959• Zaradi uspehov v proizvodnji in uspehov v napredovanju 
kadra si je steklarna ustvarila take pogoje, da lahko v letu 
1962/b3 ponovno poveča svoje kapacitete. V ta namen je delav
ski svet dal izdelati elaborat, kateri predvideva tehnološke 
izboljšave v obstoječem obratu i:i nadaljnje povečanje talil
nih peci in dodelavnih oddelkov. Pri odločitvi o izbiri novih 
proizvodnih kapacitet so imeli odločilno vlogo: obstoječi 
steklarski kader, dosedanji proizvodnji program tovarne in 
težnja po povečan..m izvozu kvalitetnega stekla, za katerega 
je še vedno veliko povpraševanje na tuzemskem in inozemskem 
trgu. izkušnje, katere ima steklarna doslej, nakazujejo nadalg 
njo smer razvoja in to še najprej obratovanje na lončenih pe
čeh. Rekonstrukcija in povečanje kapacitet se bo pričela v ju
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niju tega leta in bo dokončana v juniju 1969• S predvideno 
investicijo na icravamo povečati proizvodnjo gladkega stekla 
za 4o/>, ,prav tako za 4o% izvoz stekla, d o c im bo zaposlitev 
delovne sile višja za 17%. Poleg novih proizvodnih kapacitet 
elaborat predvideva budi temeljito rekonstrukcijo obstoječe
ga obrata, ki je v nekaterih fazah precej zastarel. 'Tako bo 
dograjena nova kislinska polirnica, predvidena je izgradnja 
nove delavnice za pripravo zmesi, izgradnj.a garderob, sani
tarnih prostorov, nove dvorane za topli obrok in prav tako 
še kompletna ureditev tovarniških cest in dvorišča 3 tem bo 
praktično celotna tovarna dobila nove kapacitete in bo tudi 
kompletno modernizirana. Za omenjene investicije bo steklar
na vložila 560.000.ooo.- din in sicer: 19o.ooo.oo6,- za grad
bena dela, 64.ooo.ooo.- za domačo opremo in 106,000.000.- din 
za uvoženo opremo.

Družbenistandard:

V zadnjih letih je steklarna vlagala večja sredstva za nova 
stanovanja, 'današnji pogoji pa kažejo, c1a bomo tudi vnaprej 
nadaljevali z izgradnjo potrebnih stanovanj in to vsaj s ta
kim razvojem kot zadnja tri leta. V letu 19' 2 bo dokončana 
stanovanjska stavba s 14-stanovanji in v letu 1965 bomo za
čeli graditi novo stavbo prav tako s 14. stanovanji. Za oba 
stanovanjska.objekta ima steklarna zagotovljena finančna sred 
stva. Po načrtu izgradnje stanovanj bi zgradili do leta 1965 
80 novih stanovanj.

Odprto ostane samo vprašanje družbene prehrane. /Tu ni miš
ljeno vprašanje toplega obroka, ki je danes že rešeno./ Ob 
izgradnji novih kapacitet so predvideni za topli obrok novi 
prostori/. Za družbeno prehrano bi bilo potrebno graditi no
ve prostore in 3 tem rešiti vprašanje celotne družbene vre- 
hrane v Rogaški tilatini, ki je popolnoma neurejeno. V stek
larni menimo, da ne bi bilo smoterno reševati vprašanje druž
beno prehrane samo v steklarni, z zelo dragimi investicija
mi, temveč moramo reševati vprašanje družbene pr.hrane kom
pleksno za vsa podjetja v Rogaški Slatini, kar ’i bilo goto
vo veliko ceneje in bi se no ta način lahko družbena pre
hrana, ki je sedaj tako pomanjkljiva, končno primerno ure
dila.

V .D J.

ČEMU TAKO ?
Sindikat rogaških prosvetnih delavcev želi vrniti lanski o- 
bisk žalskih prosvetnih delavcev. V Žalcu jim že pripravlja
jo strokovno predavanje in ^ogled rimskih spomenikov / Polzele 
in drug: h posebnosti te občine! Sklenili so, da šolska vodstva 
izplačajo potne stroške ir dnevnice članom kolektivov, ker je 
to tudi strokovno izpopoljnjevanje. Vendar vodstvo grž iške 
šole ne sledi sklepu. Ali ni že čas, da bi delovali enotno in 
upoštevali sklep večine?
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SODELOVAl ■ JE KOLEKTIVA STEKLARNE V 
UPRAVLJANJU S PODJETJEM

V ■ ret e ki e m letu je steklarna na področju delavskega samo
upravljanja napravila velik korak.V praksi se je pokazalo, 
da je nujno za uspe ono poslovanje podjetja uvesti*v kolekti 
vi: odra one delavske svete kot organe upravljanja ekonomskih 
enot.

De v začetku pre teklega leta smo začeli z urejevanjem ekonom 
s kih enot in ugotavljanja stroškov po posameznih stroškovnih 
mestih ter s tem omogočili, da se upravljanje s podjetjem 
prenese na širše področje.

Pole0 delavskega sveta podjetja, ki šteje 4o članov in uprav 
nega odbora, ki šteje 9 članov, smo izvolili še štiri delav
ske svete, ki skupno štejejo 89 oseb. Na ta način smo nepo
sredno vključili v organe delavskega samoupravljanja skup
no 125 naših delavcev. V kolikor upoštevamo še to, da vsi ti 
organi delavski_a upravljanja volijo še razne komisije, kot 
so: komisija za HTZ,komisija za sprejem in odpovedovanje de
lovnih razmerij, disciplinska komisija, komisije za štipen
dije, komisija za v reje vanje pravilnika o razdelitvi osbnih 
dohodkov iv podobno. Vse so formirane pri vsakem organu u- 
pravi,janja in je število članov kolektiva, ki delujejo v or
ganih delavske, a samoupravljanja, še mnogo večje.

S formiranjem obratnih delavskih svetov je delavski svet pod 
je tja prenesel tudi del pristojnosti. Predvsem so dane obrat 
nim delavskim svetom pristojnosti razdelitve osebnih dohod
kov , vprašanja iz delovnih razmerij ter disciplinska vprašan 
ja. V rraksi zadnjih nekaj mesecev pa se je pokazalo, da je 
pocrebno obratnim delavskim svetom dodeliti še več pristoj- • 
nos ti. Razume se, da moramo s prenosom teh pristojnosti na 
obratne delavske svete vzporedno, prav tako organizirati 
ciružbeno e .zgrne :o vzgojo kadrov, da se usposobijo v dobre 
upravljavce . To nalogo b<. pr e • sel v okviru center za izobra
ževanje kadrov, ki deluje pri nas že skoraj le to dni.

Pri razdelitvi osebnih dohodkov pa so poleg obratnih delav
skih svetov odigrali važno vlogo zbori ekonomskih enot. Pra
vila podjetja so sicer predvidela inštitut delavskega uprav
ljanja "Zbor ekonomske enote", vendar pa jim nismo določili 
pravic in dolžnosti- V praksi okrog izdelave pravilnika o raz
deli ovi osebnih dohodkov pa so sami Člani kolektiva tem zbo
rom ekonomskih enot dali pravo mesto v:upravljanju. Tako so 
ti zbori ekonomskih enot v tem obdobju odigrali važno vlogo, 
kaj ti zbor ekonomske enote je določeval udeležbo na osebnih 
dohodkih vsakemu članu kolektiva,- ki dela po učinku.

Pred odgovornimi faktorji podjetja pa stoji v zvezi s ten na
loga, da izvrši organizacijo ter uzakoni pravice in dolžnosti 
vseh organizmov delavskega upravljanja. Poleg dodeli ovo pravic
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in dolžnosti jim. je nujno dati tudi pravo materialno podla
go, da bodo svoje pravice lahko uveljavljali in z dodeljeni
mi sredstvi dejansko gospodarili.

Podjetje je na tem področju napravilo velik korak naprej« 
Paziti pa moramo, da se ne zadovoljimo samo z doseženimi re
zultati . ^Razvoj delavskega samoupravljanja gre naprej. Naš 
delovni človek naj se ne razvije samo v proizvajalca, tem
več tudi v dobrega upravljalen, dobrega gospodarja. Ze do
sedanji uspehi na tem področju so nam pokazali, da smo i- 
meli prav, ko smo ustanavljali obratne delavske svete in ko 
smo tem organom zaupali odgovorne naloge s področja upravlja 
nja in gospodarjenja. Spremembe, ki se trenutno porajajo v 
našem družbeno-političnem življenju, nikakor ne trpijo sta- 
rib^naspol mezdnih odnosov. Taki odnosi so nesnojivi z našo 
družbeno stvarnostjo. Nova Ustava, ki bo predvidoma sprejeta 
še v tekočem letu, nas ne sme zateči nepripravljene. Ustava 
bo nosila pečat socialistične stvarnosti. Občni zbor sin
dikalne podružnice je pred kek£ jplclnevi jasno nakazal Smer na 
šega razvoja. Ni dovolj, da se zadovoljimo samo z rezultati, 
katere je steklarna dosegla na gospodarskem področju, temveč 
moramo doseči napredek tudi na področju družbenih odnosov, 
kajti samo na ta načim bomo najuspešnejše izvršili naloge, 1 
ki nag. jih postavlja plan rekonstrukcije in povečanje pro
dukcije tar izvoza.

M.T.

UtiPELA PRIREDITEV

Občinski komite LL1S je 7• aprila 1962 priredil v Rog'atcu jav
no mladins co oddajo "Pokaži kaj znaš?" Oddaje se je udele
žilo okrog 4o mladincev in mladink, ki v 23 točkah pestre
ga programa pokazali svoje znanje. Največje priznanje je že
la recitatorka Tatjana Kolar iz Kozjega, sledil ji je Šmar
čan Ivan Cakš, pevec zabavnih melodij in duet Milene in Her
mine iz Kozjega.

Obisk je bil lep in prav bi bilo, da bi mladina iz Rogatca 
bolj sodelovala pri pripravah.

Občinski komite LMS se zahvaljuje Trgovskemu podr.etju "Do
na t" za prispevek, medtem ko ostale gospodarske organizacije 
v Rogatcu in okolice za to niso pokazale razumevanja.

kmetijoaa zadruga m odgovorila na vprašanje.o njenih pri-
Pica VAH NA oPOiviLADANtiKA DELA BOMO POSKUSILI SPREGOVORITI V 
PRIHODNJI ŠTEVILKI.
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IZOBRAŽEVANJE KADROV IN KULTUREO-PROSVETNA 
DEJAVNOST V ROGAŠKI SLATINI

V okviru nalog, ki stojijo pred steklarno, je tudi intenziv
no izobraževanje kadrov. Ta naloga je predvsem važna glede 
na to, da je še pred desetletjem steklarna bila malo podjet
je, ki je- zaposlovalo nekaj sto ljudi. 3 širjenjem proiz
vodnih kapacitet pa se je naglo večalo tudi število zaposle
nih. Večidel smo sprejemali mlajše fante stare' okrog 16 let, 
ki so se prinčeva!i na svojih delovnih mestih, predvsem za 
ste kiopihalc e. Starejši mojstri in pomočniki so mlajšim ka
drom nudili prvo znanje v njihovem bodočem poklicu. Na ta na 
čin je ■ ilo v podjetju usposobljenih in to v zadnjih letih 
preko goo delavcev. Del kadra se je usposabljal v industrij
sko steklarski šoli in se po diplomiranju vključil normalno 
v produkcijo.

Glede na perspektivni razvoj podjetja smo v zadnjih letih p? 
začeli z intenzivnim šolanjem kadrov. 23 učencev štipendira
mo na industr: jsko steklarski šoli in mislimo v letošnjem le 
tu to število še povečati. Nadalje štipendiramo na višji šo
li socialnega delavca, na visokih šolah dva ter na srednjih 
12 tovarišev in tovarišic. Skupno torej podjetje štipendira 
38 oseh.

Za proizvodne kadre, ki niso dovršili industrijsko steklar
sko šole pa je ustanovljen v steklarni center za izobraže
vanje kadrov, ki ima na razpolago potrebno število inštruk
tor ne v metod in inštruktorjev praktičnega pouka. Delo centra 
je oteekočeno glede na tehnološki proces izdelave stekla, 
ker za praktično poučevanje ostaja dnevno na razpolago samo 
ena ura. Proces dela pri pečeh je tak, da se takoj po kon
čanem delu prične proces topljenja stekla in .ne ostane dovolj 
časa za raktično poučevanje. Oh zahtevah kupcev in naše druž 
bone skupnosti nam je nemogoče o.dvojiti proizvodne kapacite
te z- praktično poučevanje. Problem smo rešili na ta način, 
da smo posatvili več izkušenih inštruktorjev.

Dele centra za izobraževanje pa ni samo v fcem. Se važnejša na
log- je, da se mladim proizv jalcvm poda tudi družbeno eko
nomska vzgoja. Ze v lanskem letu smo intenzivno začeli s te
čaji. Izkustvo nam je pokazalo, da metode, ki smo jih uvedli, 
ne odgovarjajo. Na teh tečajih' je bilo preveč ljudi. Zato smo 
v letu 1962 izdelali načrt, po katerem bo vsak mlad proizva
jalec dovršil tečaj. Tečaji bodo trajali po teden dni, tako 
da se ga bodo udeležili vsi člani. Drugo stopenjski tečaj pa 
bo zajel starejše , že izkušene člane kolektiva in absolvente 
industrijskih šol. Kakor som ocenil - bo cilj teh tečajev' to, 
da sc o.obri proizvajalci usposobijo tuui v dobre upravljalen 
in eosp darje.

Vzporedno z izobraževanjem kadrov na strokovnem in družbeno 
političnem-področju se je v kolektivu steklarne močno razvilo
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kulturno prosvetno delo. Močan vpliv na kulturno dejavnost 
ima sindikalna podružnica, ki nudi sekcijam tudi materialno 
pomoč. Predvsem je omeniti godbo na pihala, ki sodeluje- na 
vseh važnejših prireditvah.'Toda godbo poznajo v glavnem po 
nastopih, le manjše število ljudi ve s kakšnimi tež- vami so 
mora ta sekcija spoprijemati. V godbi sodelujejo tovariši, 
ki so zaposleni na takšnih delovnih mestih, da imajo delovni 
čas v turnusu ali pa popoldan, kar prav tako otežuje normal
ne vaje in nastopanje v prireditvah. Do sedaj j morala sek
cija plačevati izgubljene zaslužke iz lastne blagajne. Pre o 
organizacij sindikalnih podružnic in organizacijo S DL se je 
že večkrat predlagalo, da bi uredili prispevek za godbo od 
vseh kolektivov v Rogaški Slatini,,toda to vprašanje še ved
no ni rešeno, čeprav godba na pihala služi splcenim namenom,

Pred letom sta se formirali še dve sekciji: moški pevski 
zbor, ki šteje 22 članov in tamburaški orkester, ki šteje 23 
članov. Obe sekciji imata za seboj že več javnih nastopov, 
na katerih sta z uspehom zastopali, naš kolektiv. Razume se-, 
da so za uspešno delovanje teh sekcij prav tako potrebna fi
nančna sredstva. Pozdraviti pa moramo aktivnost pevskega 
društva, ki si je poiskalo vire za nabavo oblek ter tambu- 
raškega orkestra, katerega člani so si sami nabavili potreb
ne inštrumente.

Pohvala gre, predvsem članom, ki se redno dvakrat tedensko 
udeležujejo vaj in z veseljem sodelujejo na vseh javnih nas
topih. Mislim pa, da je tu tudi mesto, da izrečem kritiko na 
organizatorje prireditev v Rogaški Slatini. Predvsem menim, 
da so organizatorji javnih prireditev dolžni vzdrževati 
stik z vodji teh sekcij ali pa vsaj i izvršnim odborom sin
dikalne podružiiice ter jih obveščati o programu in dnevu pri 
reditev. V praksi pa je to popolnoma nasprotno. Predvsem bi 
omenil, da se z vodji sekcij oziroma sindikalno podružnico 
steklarne ne vzpostavlja nobena vez. Organizatorji priredi
tev se po -navadi povežejo s sindikatom šele zadnji dan ali 
dan poprej. Tak način sodelovanja vnaša v sekcijo negotovost 
in zmedo, kar negativno vpliva na člane sekcij.

Poleg omenjenih treh sekcij uvajamo v steklarni še drugo 
kulturno prosvetno dejavnost. Aktivno vežba dže s orkester 
mladincev, šahovska sekcija ter v zadnjem času secija strel 
ske- družine. Omeniti je tudi priprave dramske skupine, ki sc 
namerava v letošnjem letu predstaviti občanom z eno veselo
igro .
0e- na kraju analiziramo kulturno prosvetno dejavnost v stek
larni, lahko z veseljem ugotavljamo, da je ta najmočnejši 
kolektiv v občini napravil na tem področju velik korak naprej. 
Smatram, da je bil že skrajni čas, da v takem kolektivu za
živi kulturno prosvetna^dejavnost. Potrebno pa je, da se v bo 
doče vključi v to delo še večjo število članov, da se z ak- 
tivizacijo društva "Svobod" kakor tudi Delavske univerze no
še občine ta dejavnost razširi še na ostale kolektive v Ro
gaški Slatini.
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TRZISCE JE DOLGA VAS

"Tržišče je dolga vas", je povzel predsednik krajevnega od
bora SZDL Tržišče tov. Karl Drofenik. Krajevna organizacija 
obsega tri katastralne občine, ki mejijo na Rogatec, Stojno 
selo, Vonarje, Pristavo, Krista vrh in Plat. Ge hočejo 1jud 
je priti na sestanek morajo priti iz najbolj oddaljenih za
selkov skoraj tri ure.

"Srečujemo se s podobnimi težavami kakor drugod, v občini". 
Dosti občanov že ob dveh zjutraj odhaja na delo v Store in 
Celje, največ pa je zaposlenih v domači steklarni, ki za
posluje okrog I.000 ljudi. Pri nas se ni bati, da bi zmanj
kalo dela v tovarni, ker ima svojo proizvodujo^proaano že 
za vse loto naprej. Tovarna daje našemu kraju še poseben pe
čat. 3 prispevki iz njihovega stanovanjskega sklada, so v 
zadnjih desetih letih zgradili petdeset stanovanj. Predvide
vajo pa, da bodo odslej letno zgradili še okrog 15 stanovanj 
mnogo stanovanj pa so si zgradili posamezniki sami. Tovarna 
radi nove topilne peci, s čimer bo povečala proizvodnjo, a 

tudi.okrog 500 ljudi sc bo lahko zaposlilo. S pomočjo ste
klarne smo zgradili v kraju vodovod, cesto do Rogaške Slati
ne , uredili cestno razsvetljavo, stadion in mladinski dom.

Poleg t,.0a pa imamo še veliko odprtih vprašanj, Skoraj na 
vseh zborih volivcev so 'na dnevnem redu ceste. Najprej bi 
bilo potrebno urediti cesto do Vonarja in spojiti obsotelski 
del občine po bližnjici z Rogaško Slatino.

Najbolj občutljivo vprašanje je osnovna šola. Zgradba je sta 
ra. stropi v učilnicah podprti s stebri, tako da je pouče
vanje v teh prostorih že nevarno. Za novo gradnjo bi potre
bovali 2oo milijonov, kar pa ne more zbrati niti občina niti 
steklarna, čeprav smo vsi pripravljeni pomagati.

Kmetijska proizvodnja ni tako urejena kot industrijska, zr- 
kar pa je obilo nepristranskih razlogov. Prvenstveno je po ir 
trebno na zemlji drugače- go sr dar iti kot nekoč. Prav bi bi
lo, da bi krajevna organizacija SZDL pogosteje posredovala 
na zborovanjih našim občane 1 preko različnih predavanj bistve 
•ic pojme, ki bi jih morali razumeti v današnjem naglem druž 
benem razvoju.

Delo področne kmetijske zadruge je v lanskem letu bilo zelo 
uspešno. Novi skladiščni prostori so že od vsega začetka sto 
odstotne izkoriščeni. Upam, da bcao kljub veli "im po srebam, 
xi ho pri nas, •■oscn.li zadovoljive go sp'd rske uspehe- in kraj 
še lepše uredili.

K.D.

KAKO JE Z ^LADINSKIM PEVSKIM FESTIVALOM ?
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IZ SEJE OBČINSKEGA LJUDSKEGA ODBORA 
ŠMARJE PRI JELŠAH

Pod vodstvom predsednika občinskega ljudskega odbora tova
riša Joška Lojena je bila pretekli torek v Šmarju pri Jel
šah druga seja občinskega ljudskega odbora v tem letu. V pr
vem delu seje so odborniki poslušali poročila o izvršenih 
sklepih prejšnje seje, poročilo komisijo za narodno obrambo, 
poročila občinske gasilske zveze, predloge sveta za gospo
darstvo in komunalne zadeve v zvezi s prošnjami, ki so jih 
na ljudski odbor naslovili državljani, gospodarske in druž
bene organizacije ter poročilo komisije za volitve in imeno
vanja. Odborniki so se v celoti strinjali z mišljenjem to
variša Lojena, da je potrebno zaradi smoterne uporabe sred
stev, namenjenih za gasilstvo opremiti in usposobiti za hi
tre in uspešne- intervencije le večja gasilska društva v ob
čini: to je v Šmarju, Rogaški Slatini in Kozjem, kur bi sred 
stva razdeljena na vsa društva ne mogla zagotoviti pravil
nega razvoja gasilstva in požarne varnosti pri nas. Razum
ljivo pa je,-da bodo morala ostala društva za svoje redno 
vzdrževanje vsekakor prejeti potrebna finančna, sredstva. To
variš Tovornik iz Rogaške Slatine je v razpravi po poročilu 
komisije za narodno obrambo predlagal, da bi mor 3i več po
ljudne literature, ki govori o sodobni obrambi človeštva pro 
ti..raznim napadom in atomski bombi, bolj približati občanom. 
Iz poročila sveta za gospodarstvo in finance, ki ga je pre
čita! .tovariš Vajcer, je bilo razvidno, da mnogo državljanov 
prosi- ljudski odbor, da bi se jim dovolilo kupiti zemljišč- 
ne parcele, ki so sedaj v družbeni lastnini. Svet je ljud
skemu odboru predlagal, da se ta zemljišča prodajo le na 
javnih dražbah., Fo razpravi, ki je temu predlogu sledila, 
pa je ljudski odbor sprejel sklep, da sc bodo zemljišča pro
dala le, če kmetijske gospodarske organizacije niso zainte
resirane na posesti teh parcel. Prosilcem so bilo dodeljene 
le parcele, določene le za gradnjo stanovanjskih zgradb.
Prav tako je ljudski odbor sklenil, da se bodo tudi stano
vanjske in druge zgradbe prodale prosilcem le na javnih draž 
bah, zemljišča pa se bodo obvezno pred licitacijo ponudila 
kmetijskim gos■ odarskim organizacijam. Nato je ljudski od
bor odobril izdajo poroštvenih izjav z' nabavo kreditov ne
katerim gospodarskim organizacijam, nekaj teh prošenj pa je 
zavrnil. Zavrnjeni sta bili tudi prošnji Sindikalno podruž
nice Zdravilišča Rogaška Slatina in Industrijske steklarske 
šole v Rogaški Slatini, s katerimi sta ti dve organizaciji 
prosili, da se jih oprosti plačila prometnega davka od pro
danih alkoholnih pijač v lastnih bifejih. Ljudski odbor je 
sprejel sklep, da se tudi v bodoče ne more oprostiti plači
la prometnega davka na alkoholne pijače, nobena organizacija 
ali zasebnik. Točenje.alkoholnih pijač v obratnih bifejih 
med malico sploh ni priporočljivo. Ljudski odbor je še odo
bril Kmetijski zadrugi ustanoviti v Šmarju avtomehanično de
lavnico, ki bo opravljala vso vrste servisne dejavnosti.
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Trgovskiau podjetju v Smar.ju poslovalnici Veriga, prodajo 
pohištva, nekaterim drugim poslovalnicam pa še drugo potres
no blago.

Ter je potekla mandatna doba raznim komisijam in upravnim 
odborom, je ljudski odbor imenoval novi upravni odbor šol
skega sklada, novi upravni odbor stanovanjskega sklada, novi 
upravni odbor Delavske univerze, nova upravna odbora Komunal 
n ih zavodov v .vinarju in Rogaški Slatini, povsem na novo pa 
jo bila imenovana komisija za podružabljanje proizvodnjo v 
zasebnih gozdovih.

Ob zaključku prvega dela je predsednik ljudskega odbora pre
bral še predlog predsedstva občinskega Združenja borcev Na
rodnoosvobodilne vorbe, ki je predlagalo, da se določi kot 
občinski praznik 9.september. Ta dan naj bi bil praznik ob
čine- vmarj e pri Jelšah zaradi tega,ker sta 9-septembra 1944 
leta XIII.Slovenska narodnoosvobodilna udarna brigada Mirka 
Bračiča in Kozjanski odred napadla in premagala sovražno pos 
tojanko v Kozjem in tako ustvarila prvo stvarno možnost za 
osvoboditev večjega področja na tem predelu slovenske zemlje. 
Sicer je še več znamenitih in pomembnih dni iz narodnoosvo
bodilne vojne s tega področja kot: prihod XIV. divizije na 
Štajersko, ki j. prekoračila Sotlo 6* februarja 1944 pri Sed 
1 ar^c-vem i . imela prvo borbo na Štajerskem ravno na Bučah, to 
da te datum, je zelo neprimeren,ker vpada v zimski letini čas 
i: je pr snovanje zaradi slabih vremenskih razmer o tre žk® co
no. Poleg te ga še več pomembnih dni: izseljevanje ljudi iz 
obmejnega pasu, streljanje prvih talcev, tragedija Miloševe 
če te na Osredku itd, vendar je bilo Združenje borcev NOV 
mj-Š1 j_nja, de je primernejše določiti dan občinskega prasnov 
vonja ob spominu na zmagovite dogodke iz NOV in ne le ob ob
letnicah, ki nas spominjajo na tragedijo in žalost. Ljudski 
odbor jv nato soglasno spre jel sklep, da se- določi 9- septem
ber z... občinski praznik ib čine Šmarje pri Jelšah,

V drugem delu sejo se je ljudski odbor sestal k ločenemu zas 
sedanju in razpravljal o letnem programu in proračunu za le4 
to 1962. Po daljši razpravi j:- bil letni program vr celoti 
sprejet, proračun pa z manjšimi spremembami.

M.Z.

KALu JE V PEUoVETRIH DitUSTVIH ?

V preteklih dneh je posebna komisija bbčinske zveze Svobod 
in prosvetnih društev, pregledovala finančno in administra
tivno d-lo društev.

Tovariši, kaj ste opazili pri društvih ?
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ODGOVOR KOZJANOM

Na pismo iz Kozjega, ki smo ga objavili v pretekli številki, 
smo prejeli od občinskega ljudskega odbora naslednji odgo-• 
vor;
Tovarišu Soku smo dolžni odgvor, ostalim Kozjanom pa tudi 
pojasnilo na pismo, ki je bilo objavljeno v 3•številki 
"Novega Obsotelja".

Vprašanje televizijskega omrežja pri nas je tako široko, da 
ga občina Šmarje ne bo mogla sama rešiti. Vsekakor pa so ta
ko občinski politični kot gospodarski forumi zainteresirani, 
da bi se na tem področju zgradil prepotrebni pretvornik in 
bodo v tej smeri skušali pokreniti, kar je mogoče.

Občinski ljudski odbor Šmarje pri Jelšah precej dosledno iz
vaja načelo, da morajo povabljeni odborniki ali člani raznih 
svetov in komisij sprejeti vabila za seje in sestanke vsaj t 
teden dni pred sestankom. Malo težje je seveda s takšnimi 
pravočasnimi vabili pri političnih organiz acij ah, ker le to 
čestokrat opravljajo razne naloge in akcije, ki so hitrega 
značaja in vezane tudi na zelo kratke roke. V takšnih pri
merih je pač potrebno tudi sestanke sklicevati v krajših 
rokih in pričakujemo od prizadetih, da bodo to z razume
vanje,.! upoštevali.

Iz pisma zudi izzveni, kot da j'- občinski ljudski odbor dva
krat prestavil datum zbora volivcev v Kozjem. To seveda ne 
drži. Zbor volivcev je bil sklican za nedeljo, kot tudi v 
ostalih krajih na Kozjanskem, vendar so lokalni faktorji sa
moiniciativno odpovedali zbor volivcev, da^je predstavnik 
občinskega ljudskega odbora kljub temu prišel v Kozje. Podob 
no je bilo'tudi drugič, ko je pr: v tako prišel zastopnik 
občinskega LO na zbor volivcev v Kozje, pa zborovanja ni 
bilo. Tretjič, seveda, ni prišel Iz občine nihče. Tudi mi 
smo mnenja, da datumov zbora ni priporočljivo sareme injati. 
To dokazuje tudi kozjanski zbor volivcev, ki je prav zara
di tega tokrat prvič slabo uspel.

Veseli pa smo, da so Kozjani pripravljeni pomagati pri po
pravilu šole. Sevtida nekoliko težje je z denarjem. Namreč v 
naši občini je še mnogo šol, ki so bolj potrebne popravila, 
kot pa kozjanska šola. Zato bo občinski ljudski odbor ne
dvomno ravn .1 popolnoma pravilno, če skromna razpoložljiva 
finančna sredstva dodeli prvotno tistim šolam. Pr j. tem pa 
bo seveda potrebno predvidevati tudi popravilo in adapta
cije kozjanske šole, posebno še, ker so prebivalci tamkaj
šnjih krajev pripravljeni sami tudi precej prispevati.
Javno razsvetljavo bo Komunalni zavod v okviru svojih fi
nančnih zmogljivosti prav gotovo uredil. Potrebno pa se je, 
na samem zavodu glede tega pogovoriti in podati določen 
predlog. Ge bodo zainteresirani faktorji iz Kozjega tako u
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redili, smo prepričani, da tudi uspeh ne bo izostal.

Slabe- ceste niso predmet ostre kritike samo na Kozjanskem, 
pač pa po vsej naši občini. Ker občina uspeva vsako leto zbr 
zbrati le pičla sredstva za.popravilo in vzdrževanje cest, b 
bodo morali občani, koristniki teh cest, tudi sami vložiti 
v-c neposrednega^truda v delo na cestah. Pomagati si moramo 
tudi sami, če hočemo zadovoljiti potrebam v posameznih kra
jih.

M.Z.

PRED VOLITVAMI DELAVSKIH SVETOV

V razvoju samoupravnih organov predstavljajo delavski sveti 
nedvomno revolucionarno prelomnico. Pravkar potekajo manda
ti starim delavskim svetom in se je potrebno temeljito pri
praviti na volitve novih. Dosedanje izkušnje so dale dobre 
rezultate, na. katerih je. potrebno utrjevati nadaljnje delo. 
Občinski odbor SZDL je na nedavni seji temeljito razpravljal 
o pripravah na volitve- in ob tem sprejel nekaj osnovnih skl^ 
pov.

T,t’fJh gospodarskih organizacijah naj temeljito proučijo 
dosedanje delo DS, upravnih odborov in ekonomskih enot.

- V vseh obratih naj sklicujejo masovne predvolilne sestanke 
proizvajalcev, no kote-rih naj poglobljeno obravnavajo:
a/ decentralizacijo upravljanja in njen potek, 
b/ kakšni so konkretni pogoji za nadaljni r .zvoj samou

pravljanja ,
c/ analizo gospodarskega stanja v podjetju in pogoje za 

nadaljni gospodarski razvoj.
- 14se ; no pozorno, je treba obravnavati odnose delovnega ko

lektiva kot celote do vprašanj in potreb celotne komune 
in njenega gospodarskega razvoja.

- Vestno in temeljito izvajati volitve v DS, obratne samou
pravne organe in upoštevati perspektivno kadrovsko politi
ko, da bodo novi samoupravni organi kos gospodarskim in po 
liticnim nalogam, ki jih terja nagel razvoj.

- Sindikalne podružnice naj posebno živo delujejo v pripravah 
na volitve DS, nastopijo kot pojasnjevalci razvoja in pri
kaže jOi vsestranske potrebe, ki se porajajo danes v podjetju 
in širši družbeni skupnosti.

Lvlovni kolektivi stojijo pred odgovorno nalogo. Z volitvami 
utrjujejo svoje samoupravne organe, urejuje življenjski tir 
podjetja, ki zavisi od vseh, ki živijo v njem. Dobro premisli 
te, proučite pogoje in ravnajte tako, da najboljše- za skupnost 
podjetje in delovne ljudi sploh!



ROGAŠKA S LA TILA -• ZDRAVSTVENI DOM
in

DRUŽBENI PROSTORI

Na vprašanje, ki smo ga v pretekli številki postavili glede 
zdravstvenega doma v Rogaški Slatini smo sprejeli naslednje 

- pojasnilo:
Svet za ddravstvo OBLO Sarje pri Jelšah/kakor tudi oLčinaki 
zdravstveni dom Šmarje pri Jelšah/ že več let vodi skrb za 
ureditev zdravstvene službe v Rogaški Slatini.

Pri sami organizacije te službe se pojavljajo objektivne 
tež:ve. Predvsem je potrebno zaposliti več zdravstvenih de
lavcev in razširiti ordinacijske prostore, ki v dosedanjem 
obsegu ne odgovarjajo potrebam zdravstvene službe v Rogaški 
Slatini.
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Zaradi razširitve ordinacija kih prostorov j: Zdravstveni dom 
odkupil del zgradbe, v kateri so stanov nja, tako da bi se 

ti prostori preuredili za ta namen. Sama zgradba zdravstve
ne g : doma trenutno odgovarja temu namenu ,n bi z razširit
vijo pridobili 5 prostorov. P0trobno pa bi bilo izseliti 
stranko, kar ne bi smelo predstavljati ovire. Postopek za 
izselitev stranke je v teku in upamo, da bo to rešeno v naj
krajšem Času, ker je tej stranki že nakazano drugo, primerno 
stanovanje v istem Kraju..Čim bo izpraznjeno stanovanje bodo 
lahko potrebno adaptirali, ker so sredstva še več let na raz 
polago. Vzporedno s tem bedo lahko izpraznili poslovne pro
store ženskega dispanzerja, ki sedaj posluje v zgradbi Tr
žaškega doma. Ti prostori pa bodo prepuščeni na razpolago 
družbenim organizacijam, ki jih nujno potrebujejo.

Prihodnji mesec pride v Rogaško Slatino še eden zdravnik 
splošne prakse, ki bo opravljal še preventivno zdravstveno 
službo. Vsekakor pa bo v bližnji prihodujosti potrebno mi
sliti na novo gradnjo zdravstvenega doma„ To vprašanje moram 
mo reševati v skladu s urbanističnim planom Rogaške Slatine.

T.P.

POTREBUJEMO SODELAVCE

Delavska univerza Šmarje pri Jelšah pripravlja razširjene 
programe za ideološko-politične,x družbeno, ekonomsko, stro
kovno ift splošno izobraževanje. Želel bi osnovati široki krog 
domačih sodelavcev. zato. bomo v prihodnjih dneh povabili raz
lične strokovnjake, ki delujejo na območju na sp občine, da 
bi se vključili v aktiv predavateljev.

ALI SE dMARSKA MLADINA PRIPIČIVIjA“NA DELOVNE AKCIJE ?
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g-rsilci v šmarski občini so pripravljeni i

O pripravljenosti šmarskih gasilcev smo se zlasti prepriča
li na redni letni konferenci Občinske gasilske- zveze Šmarje 
ki se je vršila 8.aprila 1962 v Šmarju pri Jelšah. Poleg le 
pega števila gostov je sodelovalo 79 delegatov, med tem ko 
j,, bilo 7 delegatov, upravičeno odsotnih.

Občinska gasilska zveza Šmarje pri Jelšah šteje 22 prosto
voljnih in dva industrijska gasilska društva, torej slmp.no 
24 društev. V teh društvih je včlanjeno skupno 1.119 pri
padnikov, od katerih je 632 operativcev /532 moških in loo 
žena/, 60 mladincev in mladink v starosti od 14-18 let, 32 
pionirjev in pionirk v starosti cd 7-14 leta, llo rezervnih 
članov, 3o zaslužnih članov in 255 ostalih članov.

Zlasti je- razveseljiva ugotovitev, da so prav vsi poveljnik 
ki izključno mlajši ljudje s dokončano podčastniško šolo v 
Medvodah.Tako je operativa v vsej naši občini izključno v ro 
kah samih strokovni sposobnih ljudi, kar zagotavlja, da bo 
gasilstvo v strokovnosti še boljše in hitrejše napredovalo.

Naši gasilci so tekom preteklega leta opravili ogromno šte
vilo gasilskih suhih in mokrih vaj , ve-Čje število p okusnih 
alarmov, izvedli lepo število sestankov in zlasti uspešno 
izvesli požarno-varnostni teden izključno s ciljem, da bi 
Čim bolj usposobili gasilski kader. Gasilstvo je sodelovalo 
pri 26 požarih, pri katerih je bilo za 14-,000.000.- din ško 
do, med tem ko je gasilstvo obvarovalo za 31.000.000.- din. 
Gasilstvo jc sodelovalo tudi dvakrat pri poplavah v Rogaški 
Slatini. Razen tega posveča gasilstvo največjo pozornost ga 
silski preventivi, ki jo smatra kot svojo najpoglavitnejšo 
dolžnost. Zato se vršijo stalni požarno-varnostni ogledi, d 
da bi odpravili vse pomanjkljivosti na dimnih in električ
nih napravah. Pri hišnih svetih ustanavljamo organe, ki bo 
do odgovarjali za požarno varnost hiše. Se bolj bomo utrdi 
li že obstoječe gasilske trojke na terenu in ustanovili še 
nove. Te trojke bodo zlasti temeljito poučene o preventivni 
dejavnosti in bodo tako zlasti uspešno delovale na terenu 
v smislu požarne varnosti» Požarna varnost v šmarski občini 
ne gre v korak s hitrim gosp danskim in družbenim razvojem 
občin:.. . vrednost splošnega ljudskega premoženja se je v letih 
po osvoboditvi zelo povečala, medtem,,ko požarno varstvena za 
ščita ni napredovala v toliki meri. Število gasilskih društev 
j-- sicer zadovoljivo, strokovna sposobnost gasilcev tudi, 
vendar pa z:, popolno in uspešno upravljanje p o ž arn o - v a rn o s tne 
službe primanjkuje najrazličnejše gasilske opreme. Zlasti pe
reče vprašanje je še vedno pomanjkanje tlačnih cevi, motornih 
brizgaln, ki so po večini zastarele in iztrošene, a tri druš
tva / rvljob Sotli, Buče in Donačka gora/ so sploh brez mo-
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torke. Kričeč je primer v Rogaški Slatini, ki ima samo eno 
tristolitersko motorno brizgalno. Kaj bi lahko gasilci v 
Rog-ški Slatini napravili, če bi prišlo do večjega požara? 
Pri tem pa je ravno v Rogaški Slatini nakopičenega največ 
premoženja. Tu so razna podjetja, velike stavbe, obrati, de
lavnice. Na vsak način bi bilo nujno, da dobijo gasilci v 
Rogaški bovo 8oo litersko motorno brizgalno, Požrtvovalni 
gasilci so se lotili te nalogo s željo, da do take motorke 
činprej pridejo. V ta namen so prodali svoj stari avto, pri
rejajo srečelove, zbirajo prispevke po podjetjih Rogaške 
Slatine. Tako so zbrali doslej 5oo.ooo din, manjka jim pa 
šc vedno poo.ooo din. Pri tem pa so jim pomagala samo 4 pod
jetja in to: Mizarstvo s 5o.ooo.- din, Ključavničarstvo s
50.000. - din, Turistično društvo s 5oooo.- din in Oblačila 
s 4o.ooo.- din. uudno je, da ostala podjetja ne čutijo no
bene dolžnosti, da bo svoje gasilce v tem podprla in jim pri 
skrbela še manjkajočih 5oo.ooo.- din. Vsa podjetja morajo 
imeti v redu urejena požarno varnost in cc bi morala za vse 
to plačevati, potem bi šele Čutila, koliko to stane. Pro
stovoljni gasilci vršijo vse brezplačno, da jih n., stane ni
ti dinarja. Zdraj bi morali prav vsi priskočiti gasilcem na 
pomoč, da se bo končno enkrat nabavila potrebna večja motor
no. brizgalna. Najmanj, kar lahko rečemo, je to, da je le 
čudno in skoraj neverjetno, da kažejo nekatera podjetja v 
Rogaški Slatini tako malo razumevanja. Ra konferenci je bilo 
predlagano, da bi oblastni in politični forumi šmarske ob
čin.. sklicali direktorje vseh podjetij iz Rogaške Slatine
in to stvar z njimi rešili. Prav uotovo pa bi morale pri 
tem vprašanju sodelovati vse množične organizacije v Rogaški 
Slatini, zlasti SZDL. V šmarski občini imamo do sedaj samo 
en gasilski avtomobil in to v Rogaški Slatini, kar je za od- 
s_žno občino vsekakor premalo. Že pred'meseci je bil Zvvzi 
obljubljen nov gasilski avto za matično društvo v Šmarju. 
ukr?;-jni zastopnik gasilske zveze Celje tob. Krumpak, je po
dal’, da avta letos ni mogoče dobiti. Konferenca je to spre je 
1. s silnim negodovanjem in izrazile nezaupanje, odnosno 
dvom v poštene namene pri obljubljenem avtomobilu šmarski 
Zvezi, upoštevati je treba to: od kar obstoja okrajni ga
silski sklad v Celju, je bil to prvi znesek, ki bi ga naj 
dobila zveza.
Za redno vzdrževanje Zveze in društev daje občina Šmarje 
dotacijo. Leta 1961 je znašala dotacija občine 3,ooo.ooo.- 
din, ki so jih gasilci zelo koristno uporabili. Zahvaljujoč 
tej dotaciji je Zveza v redu poslovala, enako pa tudi druš
tva.Razen tega pa je bilo iz dotacij;, nabavljenega nekaj ga
silskega orodja, zlasti cevi. Letos dobi zveza od občine
4.000. 000.- din dotacije.. Vprašanje finansiranje gasilske 
organizacije je vzdrževanje neke vrste javne službe, enako
vredne drugi, bodisi varnostni ali komunalni. Zahvaljujoč 
dejstvu, da se v šmarski občini opravlja gasilska služba na 
prostovoljni podlagi, jo naša prostovljna gasilska služba
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z.a vec kako n 7 5/i> cenejša, kakor i bila poklicna gasilska 
služba. Vdndar pa tudi prostovoljna gasilska služba zahte
va določeno stopnjo sposobnosti ter večjo opremljenost in 
učinkovitost v akcijah. Da bi to dosegli so društva tudi 
samoiniciativno iskala razne vire dohodkov. Tako so društva 
tekom leta 1961 ustvarila §.900.000.- din lastnih denarnih 
sredstev. Tudi ta znesek je bil zelo koristno uporabljen 
izključno v gasilske namene. Zlasti za nabavo uniform, na
stope, tekmovanja, za nabavo manjše opreme in podobno. :'"o s 
se pravi, da so imeli gasilci v letu 1961 za svoje vzdrže
vanje poleg dotacije _ občine v višini 3,000.000.- din še svo 
jih 4,3oo.ooo.- ain, kar pomeni, da so gasilci za svoje de
lovanje uporabili v letu 1961 skupno 7i3oo.000.- din. Če k 
temu prištejemo še vrednost prostovoljnega dela pri. gradnji 
in popravilu domov /Sladka gora,Zbika,Sela-Verače, Imeno, 
Polje ob S o e1i/ , pomeni to še nadaljnjih 2,500.000.- din.
To sc pravi, da so gasilci ustvarili in stprili mnogo več, 
kakor jim jv občina dala. Zato gre gasilcem še posebej hval 
la, da so si znali zudi sami ustvarjati potrebna sredstva in 
da niso čakali samo na dotacijo občine. Gasilci so izrazili 
željo, da bi. občinski odborniki vzeli to na zn 1je in v bodo 
če še raje in v večji meri dodeljevali dotacijo gasilcem, 
ki vv dno in zvesto stojijo na braniku varstva ljudskega i- 
mc-tja in Človeka sploh.

Živo jv bilo tudi osvetljeno delo gasilcev naše občine v 
družbe nebi življenju. Gasilska organizacija je kolektiven 
elan SZDL. V letu 1961 so gasilci Z:lo slovesno in sirom 
naš;, občin . sodelovali pri vseh proslavah in prireditvah v 
počastitev 2o-oblc tnice ljudske vstaje. Tudi- v letu 1962 
bodo gasilci v enaki meri sodelovali z ostalimi množičnimi 
organizacijami v vsem družbenem življenju.

Kljub lepemu številu gasilcev pa jv priliv mladine slab.
Za tako st:nje je več objektivnih razlogov. Na podeželju je 
že malo mladine, ker le ta odhaja v mesta. Zato pa bi bilo 
nujno, da vsaj tista mladina, ki ostane doma, v čim večjem 
številu vstopi v gasilstvo. Gasilci so sklenili, da se bodo 
čim tesneje povezali z organizacijo LMS, ki jim naj nudi po 
polno podporo. Mladino je treba že od vsega začetka vzgaja
ti v socialističnem duhnnem duhu in jo pripravljati, da bo 
enkrat -revzela in nadaljevala uspeeno delo sedanje starej
še generacije.

Tako jv bilo in je delo gasilcev v naši občini. Plodno in za 
to lahko mitno trdimo,- DA SO GASILCI V ŠMARSKI OBČINI PRI
PRAVLJENI !

A .S.

ALI JlOialo 1 Ja ZA Za IZDELAVO OBČINSKEGA STATUTA SE DELUJE ?
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OBČAN, PAZI NA ZDRAVJE !

Ni večjega "bogastva, kot jo zdravje. Vsi smo dolžni, da utr
jujemo zdravje, da preprečujemo bolezni, ker le zdravi ljud
je lahko zadovoljivo vživajo to, kar ustvarjajo, in samo 
zdravi ljuaje lahko^še več ustvarjajo! Ni večje sreče v hi
ši, kot zdravje družine! Naša družb se tega dobro zaveda, 
zato vlaga veliko sredstev z zaščito ljudi, za zdravstveno 
preventivo. Tuberkuloza je za človeka še danes c-na izmed 
zelo nevarnih bolezni, ker jo dolgotrajna in prinaša druži
ni dosti trpljenja. Množični rentgenski pregledi, ki bodo v 
prihodnjih dneh tudi v naših krajih, omogočajo, da pravočas
no odkrivamo žarišča bolezni in hitro ukrepamo ter s tem re
šujemo posameznike- in skupnost. V šmarski občini bo oprav
ljal s svojimi ekipami Inštitut za plučno tuberkolozo na 
Golniku fžhurografske preglede os 3* do 16 maja po n sled- 
:i j e m razporedu:
Šmarje pri Jelšah pri gasilskem domu z kroje: Gaj, Fijovci,

- /del/ Brecljevo, Belo, Bobovo, Dol pri Šmarju, Jazbi
na , Dragomilo, Koretno, Mala Pristava, Pre dnea, Za
stran je , dne3.maja 1962 od 7-12 ure

Šmarje- pri Jelšah pri gostilni za kraje: Šmarje pri Jelšah, 
Cerovec pri Šmarju, Senovica dne 3»maja od 7-12 ure.

Šentvid pri gasilskem domu za kraje : Še-ntvig. Gornja vas,
Završe, Rakovec, Bodreš, Bodrišna vas dne 3»maja 
od 7 - 12 ure.

Šentvid pri gasilskem domu za kraje: Lipovec , Plati.aovcc,
Sp.Ponkvica,FSp. Šilce, Grobelno dni 4,.maja od 7-12h.

Lembreg pri osnovni šoli za kraje: Lemberg,Pečica dne 4. 
maja 1962 od od 11 - 13 ure.

Šmarje pri Jelšah pri gostilni Habjan z krajo: Globoko pri
Šmarju, Jesovec gri Šmarju,Močle, Sotcnsko pri Šmarju, 
Vinski vrh, Zadrže, Kamenik, Predel dne 4.maja 1962 
od 7-12 ure.

Šmarje gri Jelšah pri gasilnem domu za kraje: Preloge, Konu- 
sko,Serovo, Korpule , Vodenovo, Dvor dne 4. m... j. 1.962 
od7 - lo ure.

Mestinje pri gasilnem domu za kraje: Mestinje,Grliče, Lase, 
Stranje dne 4.maja 1962 od 12,3o - 15,15 ure.

Rog ška Slatina pri hidroterapiji za kraje: Rogaška Slatina, 
Ločendol dne 5»&aja 1962 od7 - 12 ure.
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Poaplat pri trafopostaji za kraju' : Podplat, Krt inčo , Sp.
Kostrivnica, Brezje pri Podplatu,Sp. Gabčrnik, Zg. 
Labernik, Podturn, Kamna gorca dne 5«maja od 7-12h.

Lemberg pri osnovni šoli za kraje: Topolovec, Pij ovci /del/, 
Beli potok dne 5-maja 1962 od 7 - 8,15 ure.

Sladka gora pri osnovni soli za kraje: Sladka gora, Jerov- 
vska vas, Nova vas, Polžanska gorca, Pijovci del, 
Pečica del, dne 5-cmja 1962 od 9 - 12,45 ure.

Rogaška Slatina pri hidroterapiji za kraje: Rogaška Slatina, 
Sp. Sočovo, Pernek, Topole, Zdravilišče, Rogaška 
Slatina, dne 7*aaja 1962 od. 7 - lo ure.

Ratanska vas pri hmeljski suš. za kraje: Ratanska vas, Te
kačevo , Gradiški dol, Male Rodne, Sp. Negonje, dne 
7-m j- 1962 od 7 - 12 ure .

Čače va pri transformatorju za kraje: Čača vas, Zg.Kostriv
nica, Drivcnik, Žagaj po Bočen, Gabrovec dne 7• 
maja 1962 od 7 - 12 ure.

Stojno selo pri Stefancioza za kraje: Stojno selo, Strmec 
dne 6.maja 1962 od 7 - 11 ure.

Ratanska vas pri hmeljski suš. za kraje: Irje, Zg. Negonje 
dne 6. maja 19b2 od 7 - lo ure. .

Zgornje Se-čovo pri transformatorju za kraje; Cerovec, Zg.
Sečovo, Sp. Sučovo- del, dne 8.maja od lo,45-12,45h.

Tržišče pri steklarni 'za kraje: Steklarna "Boris Kidrič" 
Rogaška Slatina in Industrijska steklarska šola 
dne 8.maja 1962 od 7 - 12 ure ure.

Tržišče priaš&cklarni za kraje: Tržišče, Rjavica, Tuntovec, 
Steklarna "Boris Kidrič" Rog. Slatina dne 9*maja 
od 7 - 12 ure ure.

Br_sfcovec pri transformatorju za krajo: Brcstovcc, Velike
Rodne, Ceste, Gaber ce , Ranjkove-c, Plat, Kamene e , Vin 
nec, Pristavica, Nimno dne 9-maja od 7 - 12 ure.

Doboves pri žel. postaji za kraje: Dobovec, Lo^, Trlično
dne 9»maja 1962 od 7 - 11.5o ure.

Kristan vrh jjri transformatorju za kraje : kristan vrh, Kačji 
dol, dne lo.maj: 1962 od 7 - 11,3o ure.

Rogatec pri hotel Pošta za kraje: Rogatec, Brezovec pri Rog. 
dne lo. maja 1962 od 7 - 12 ure.
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Donačka gora pri pri transformatorju za kraje: Donačka g., 
Sv, Jurij, Tlake, Žahcnberc, dne lo.5 od 7-12 ure«

Pristava pri prosvetni dvorani za krajo: Pristava, Sp.Mestin 
jo, Nezbiše, Enajsko-del, Dol pri Pristavi, dne 
11.maja 1962 od 7 - 9»3o ure.

Sodna vas pri žel. postaji za kraje: Sodna vas, Sv.Ema,
Rog inska gorca, dne 11.maja od lo ,15 - 12,4-5 ure.

Zibika pri gasilskem domu za kraje : Zibika, Pustike, Bc-zgo 
gcvica, Orehovec, Strtenica, Sp. in ZG. Tinsko, 
dne 11.maja od 7 - 9 ure.

Imeni pri Prahu za kraje: Imeno, Imenska gorva, Golobiu- 
jek, dne 12. maja od lo - 13 ure.

dirštanj na kmet. posestvu za kraje-: Vir stan j , Ve race , Pe
celj, Sela, Budnica, dne 11.maja od 7 - 11,3° uro.

Polje ob Sotli pri zadružnem domu, za kraje: Polje ob Sotli, 
Sedlarjevo, Prelasko, Lastnič, Brezovec pri Polju, 
dno 12.maja 1962 od 7 - 11,3o uro.

Zibika pri gasilskem domu za kraje: Škofija, Vršna vas,
Zibiška vas, dne 12.maja od 7 - 9 ure.

Sodna vas pri žel. postaji za kraje: Gmere/ka gorca, Jerčin 
Vidovič-', Vonar je dne 12.maja od 7- 8,4-5 ure.
\

Podčetrtek pri zdr. postaji za kraje: Podče trtek, Sopote , 
Slake, dne 12.maja od 9,3° - 12,90 ure.

Bistrica ob Sotli pri zadružnem domu za kraje: Bistrica o/3 
Žagaj, Kunšperk, Polje pri Bistrici, dne- 14.maja 
od7 - 11 ure

Buče pri transformatorju za kraje: Buče , Vre liska gorca,
Zeče, Ortnice,čdnc 14.maja od 7 - 11 ure.

Srcbvrnik pri Zupancu za kraje: Sreba mik, Hrastje, Dck- 
manca, Ples , dne 14.maja od 7 - lo,3o ure.

Poklek pri Skrbecu za kraje: Vojsko, Gorjane, Osredek, 
Poklek, dne 15 maja od 7 - lo ,3o ure.

Zagorje pri osnovni šoli za kraje: Zagorje in Topole, 
dne 15.maja od 15- 15 ure.

Kozje pri kmetijski zadrugi za kraje: Kozje, Zdole, Veter
nik, dne 15»maja od 7 - 12 ure.

Podsreda pri osnovni šoli za kraje: Podsreda in gradišče
dne- 15.maja od 11,3o -13,3o ure .
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Trebče pri Transformatorju.za kraje: Trebče, Črešnjevec, 
Križan vrh, dne 15»maja od 7 - lo,5o ure.

Drensko rebro na Polani zo kraje: Drensko rebro, Gubno, Do- 
bležice,Gostinca, Pristava pri Lesično,, dne 16» 
maja od 7 - 12 ure.

Vinski vrh pri transformatorju za kraje: Vinski vrh, Bukov
je »v Basni gori, Babna brda, Babna gora, Babna roka 

Grobe1c e, Lokmar je , Brezje pri Lekmarju, dne 
16.maja 1962 od 7 - 12 ure.

Kozje pri kmetijski zadrugi 'za kraje : Je sove-c pri Kozjem, 
dnu 16.maja od 7 - 8 ure.

Lesično gri kmetijski zadrugi za kraje: Lesično,Klake.Pil
štanj , Bistrica pri Lesičnsn, dno 16.maja od 
9 - 12 ure-.

Pregledali bodo 2o. 96 o ljudi. Občani, udeležite sc- pregle
dov polnoštevilno, da zaščitite sebe in druge-.

ŠTAFETA MLADOSTI

Sekretarja občinskega odbora SZDL tovariša Kovačiča smo v- 
prašali, kako je potekla letošnja štafeta mladosti?

" V glavnem je organizacija štafete lepo uspela. Množice so 
pozdravile štafeto v Rogaški Slatini, Podčetrtku, Kozjem, 
Mestinju in Šmarju pri Jelšah. Preko 2o osebnih avtomobilov 
v., c motoristov in kolesarjev je spremljalo tekače, kar je 
dalo prav veličastno sliko na poteh, koder je hitela mladi
na s pozdravi tovarišu Titu. Po vseh omenjenih krajih so i 
izvajali šu kratke programe. Sodelovale so skoraj vso mno
žičen organizacije,predvsem pa pionirji."

KRAJoVuE ORGANIZACIJE SZDL, STE POZABILE ODVESTI ČLANARINO 
Zn PRVO ČETRTLETJE ?

ALI IiviA bivLiRSKA MLEKARNA DOBRE POGOJE ZA RAZVOJ ?
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PRED PRAZNIKOM DELA

Tudi lotos bodo po vsej naši domovini prosi javljali medna
rodni dan delo. To je praznik vseh delovnih ljudi po vaseh 
in mestih, zato pa naj proslavlja j.o povsod najbolj množič
no . Predavanja o razvoju delavskega razreda, o pomenu praz
nika, ki je vselej krepil revolucionarnost množic»slavnost
ne prieditve , izleti naj* bodo v prvomajskih dneh pojavi, ki ji 
jih bodo spremljali v si drž vljani čimbolj aktivno. Letoš
njemu praznovanju naj dajo pečat jugoslovasaki dosežki v pro
izvodnji in družbenem razvoju, velike naloge, ki so še pred 
nami pri ostvarjanju družbenega plana in odstranjevanju ovir, 
ki jih dostikrat ni lahko odkloniti. Bratsvo in enotnost ju
goslovanskih narodov je tista osnova, na kateri se razvija 
socialistični napredek domovine. Jugoslavija je velik borec 
za mir na svetu, za kmkvMaikigackgihonializma in razvoj aktiv
ne koeksistence med vsemi narodi na Zemlji. Prvi maj pa mani
festira tudi veliko mednarodno povezanost delovnih ljudi v 
boju za mir in socializem. Ko bomo proslavljali mednarodni 
delavski praznik, ne pozabimo tega in prav tokrat pokažimo 
vsemu svetu, kfeko znamo ceniti napore-, ki naj vodijo k miru 
in enotnosti človeštva.

Kako bomo proslavljali v šmarski občini? V podjetjih bodo 
sindikalne podružnice organizirale proslave, ki se jih bo
do udeležili delovni kolektivi. Prav bi bilo, da bi ob tem 
temeljito ugotovili, kakšne uspehe so dosegli v proizvodnji 
in utrjevanju družbenega samoupravljanja. Prav gotovo v ob
čini ne bo podružnice, ki no bi pripravila prijetne sloves
nosti. Krajevne organizacije SZDL bodo iniciatorke proslav 
po naših vaseh, kjer bodo/ skupno z mladino in pionirji pri
pravili vedre , pisane programe-. Na predvečer praznika naj 
zagorijo kresovi, o; katerih bodo žarajali ljudje veselo in 
sproščeno, kot je to mogoče v svobodni deželi. Večje krajev
ne proslave, pri katerih naj sodelujejo delovni kolektivi, 
kmetijska zadruga, množične organizacije in društva, pa naj 
bodo v^Kozjem, Rogaški Slatini in Šmarju pri Jelšah, treh 
središčih obsoteljske pokrajine.

Praznovanje je l-_pšo in uspešnejše, če jo v primer
nem okolju. Občani bi sc morali odločno zavzeti, da bi čim
bolj uredili svoje kraje, odstranili pivvel, urediti poti 
in vrtove, da bi že zunanjo lice krajev vzbuja.lo občutke ve
selja, lepote in prijazne domačnosti. Mladinske organizacije 
podmladkarji Rdečega križa, pionirji in člani SZDL storite, 
kar morete, da bodo vaši kraji, vaši domovi in vrtovi Čimbolj 
lepi !
Mednarodni praznik dela je ppe-t pred nraii. Pripravimo se, da 
ga dostojno proslavimo povsod, veseli in ponosni na uspehe,

' ki jih dosegamo! Občani,prazničen naj bc vsak kraj, z sdok, 
vsak dom, vsako srce !
Živel l.maj - praznik delovnih ljudi !
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VSEBINA :

1. O Rogaški Slatini
2. Nekaj besed o steklarni
3. O upravljanju v steklarni
4. Izobraževanje in prosvetno dolo v steklarni 
3. Tržišče je dolga vas
6. Iz seje občinskega ljudskega odbora
7. Odgovor Kozjanom
5. Pred volitvami v delavske svete
9. Rogaška Slatina: zdravstveni dom
10. Gasilci v šmarski občini so pripravljeni 
11= Občan, pazi nj zdravje
12. Pred praznikom dela
13• Obvestila, novice in vprašanja
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